
Onderwerp: drugsgebruik in Heerenveen

De fractie van PvdA Heerenveen las in de LC van 17 februari jl. het artikel over het 
drugsgebruik in Heerenveen. Reden om de volgende vragen te stellen:

Vraag: 
Was het college op de hoogte van het verschijnen van dit artikel?

Ja, het college is op de hoogte van het verschijnen van het artikel.

Vraag:
Hoe duidt het college het beeld wat in dit artikel wordt geschetst?

Het college erkent de zorgen die er zijn vanuit de horeca met betrekking tot het 
drugsgebruik onder jongeren in de uitgaansgelegenheden. We willen benadrukken dat dit 
een bredere trend lijkt te zijn, gezien de signalen van toenemend drugsgebruik in 
uitgaansgebieden door heel Nederland. 

Als reactie op deze signalen en ter voorbereiding van een nieuw horecaconvenant zijn wij 
begonnen met een veiligheidsanalyse in ons uitgaansgebied. Deze analyse wordt 
uitgevoerd in samenwerking met de horeca en de politie. 

Met behulp van deze veiligheidsanalyse, waarbij we onder andere politiecijfers opvragen 
en uitgaanspubliek en ondernemers bevragen, voeren we onderzoek uit naar de 
werkelijke veiligheidsproblemen in ons uitgaansgebied. Zonder vooruit te lopen op de 
resultaten, verwachten we dat drugsgebruik in de horeca naar voren komt als een van de 
problemen.

Aan de hand van de veiligheidsanalyse zullen we gezamenlijk een plan van aanpak 
opstellen om de veiligheidsproblemen aan te pakken. De gemaakte afspraken in dit plan 
van aanpak zullen uiteindelijk worden verankerd in het nieuwe horecaconvenant.
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Vraag:
Verzamelt het college hierover cijfers? Zo ja, welke cijfers zijn dit en hoe 
worden die gemonitord?

Vanuit de GGD wordt eens per vier jaar een Gezondheidsmonitor Jeugd uitgevoerd. Het doel van de 
Gezondheidsmonitor Jeugd is om inzicht te krijgen in de gezondheid, leefstijl en leefomgeving van 
jongeren in Nederland. Door periodiek gegevens te verzamelen, kunnen trends en ontwikkelingen 
worden gevolgd. 

De onderstaande cijfers hebben betrekking op het drugsgebruik in de gemeente Heerenveen. Dit is 
afkomstig uit de Gezondheidsmonitor Jeugd (2023) 

Vraag:
Is het college het eens met de PvdA-fractie dat dit een zorgelijke ontwikkeling 
is? 
Ja, het college deelt de zorg van de PvdA-fractie over deze ontwikkeling. Wij 
onderschrijven deze bezorgdheid en spreken ons daarom ook uit over dit probleem.

Heeft het college een beeld van het drugsgebruik in huiselijke kring, op school 
en het uitgaansgebied in gemeente Heerenveen?  Zo ja, hoe ziet dit eruit?
Ja, het college heeft signalen ontvangen dat het drugsgebruik in het uitgaansgebied in de 
gemeente Heerenveen toeneemt. Het is echter belangrijk op te merken dat we 
momenteel geen specifieke cijfers hebben met betrekking tot het drugsgebruik in 
huiselijke kring, op school en in het uitgaansgebied. We baseren ons hierbij op meldingen 
en signalen die we ontvangen. Daarnaast is er met regelmaat overleg met betrokken 
partijen, hierin worden ervaringen en signalen op dit uitgewisseld.

Vraag:
Hoe is het in dit kader gesteld met de voorbereidingen om deel te nemen aan de 
OKO, opgroeien in een kansrijke omgeving? 

Op dit moment is de gemeente Heerenveen bezig met de visie op het jeugdbeleid. 
Vooruitlopend hierop wordt nagegaan of OKO past bij deze visie en, als dat het geval is, 
of de financiële middelen gevonden kunnen worden om OKO in te voeren in onze 
gemeente.



Vraag:
Hoe geeft het college samen met jongeren, in het kader van 
jongerenparticipatie, verder vorm aan om dit om te buigen?
Wat is het tijdspad?

De gemeente Heerenveen heeft samenwerkingsafspraken met de NHL Stenden. Vanuit 
deze samenwerkingsafspraken worden vraagstukken vanuit de gemeente voorgelegd aan 
studenten zodat zij tijdens het volgen van de studie onderzoek kunnen doen. Dit wordt 
gedaan vanuit het gedachtegoed Positieve Gezondheid.
In 2023 zijn studenten onder andere aan de slag geweest met een vraagstuk gericht op 
problematisch alcohol en drugsgebruik in de gemeente Heerenveen. 

Door studenten te betrekken bij gemeentelijke vraagstukken wordt getracht de 
jongerenparticipatie tot stand te brengen zodat de uitkomsten dicht bij de 
belevingswereld van deze jongeren liggen en hier in toekomstig beleid op aangesloten 
kan worden. De uitkomsten van 2023 zijn reeds gepresenteerd en dit heeft geleid tot 
vervolgonderzoeken op deze thema's voor een nieuwe lichting studenten voor het jaar 
2024. Bij het uitvoeren van de onderzoeken worden inwoners, verschillende 
maatschappelijke partners en domeinen van de gemeente betrokken. 

Het is belangrijk om hierbij te vermelden dat er geen garantie is dat de uitkomsten een 
directe bijdrage leveren aan het ombuigen, maar dat hiermee voornamelijk ingezet wordt 
op jongerenparticipatie bij vraagstukken binnen de gemeente actueel zijn. 


